
 
Kuntalaisaloite 5.3.2021 / Julkiset kaupunkikamerat, Raahesta Suomen näkyvin kaupunki 
 
Kehittämislautakunta 16.02.2022 § 36 
  
  
 
Valmistelija Kehittämisen toimialajohtaja Pasi Pitkänen ja markkinointisihteeri Tarmo 

Somero 
 
 Jarmo Wiik esittää 5.3.2021 kirjatussa kuntalaisaloitteissaan Raaheen 

julkisia kaupunkikameroita. 
 
 Live-webkameralla tarkoitetaan verkkokameraa, jonka kuva välitetään 

internet-yhteyden kautta erilliseen palveluun, kuten esimerkiksi kaupungin 
kotisivuille tai Youtubeen. Kuvaa voidaan lähettää suoran videon tai 
säännöllisesti otettavien still-kuvien avulla. 

 
 Webkameralähetyksiä on saatavilla tällä hetkellä usealta paikkakunnalta. 

Webkameralähetyksiä toteuttavat paikkakunnasta riippuen joko kunnat 
itse tai esimerkiksi paikalliset mediatalot tai yhdistykset. 

 
 Kehittämisen toimiala on selvittänyt muilla paikkakunnilla toteutettuja 

webkameraratkaisuja. Käytyjen keskustelujen pohjalta on syntynyt 
näkemys, että kaikista halvimmilla webkameraratkaisuilla ei tulla saamaan 
toivottua laadukasta lopputulosta aikaiseksi. Kameran valinnassa ja 
hankinnassa tulee panostaa monikäyttöisyyteen ja laatuun. 

 
 Livestriimiä lähettävän webkameran hankintahintaan vaikuttavia seikkoja 

ovat muun muassa säänsuojausominaisuudet, optiikan laatu ja kameran 
kääntyvyys. Tehtyjen selvitysten perusteella yhden toimivan ja laadukkaan 
live-webkameran realistinen hankintahinta on ominaisuuksista riippuen 
2000–5000 €. 

 
 Varsinaisen kamerahankinnan lisäksi kustannuksia koituu muun muassa 

virransyötöstä, verkkoyhteydestä sekä asennustyöstä, huollosta ja 
ylläpidosta. 

 
 Kehittämisen toimiala suhtautuu myönteisesti webkameroiden 

hyödyntämiseen kaupunkimarkkinoinnissa ja matkailussa joko kaupungin 
omana toimintana tai yhteistyössä paikallisten toimijoiden kanssa. 

 
 Kuntalaisaloitteessaan Jarmo Wiik viittaa Raahen Seutu –lehden 

toteuttamaan kyselyyn, jossa suosituimmaksi yksittäiseksi live-
webkameran sijoituspaikaksi nousi Raahen tornitalon katto. Myös 
kehittämisen toimialan arvion mukaan tornitalon katto voisi olla toimivin 
yksittäinen live-webkameran sijoituspaikka Raahen kaupungin 
toteuttamana. Alustavien suunnitelmien mukaan kameran suuntaukset 
olisivat merelle Raaheen saaristoon päin sekä Pikkulahden alueen 
suuntaan museolle päin. 

 



 Kehittämisen toimiala työstää vuoden 2022 aikana live-webkameroiden 
sijoituspaikkoihin ja webkameralähetyksiin liittyvät lupa- ja 
hankintatekniset kysymykset. Live-webkameroiden hankintaan esitetään 
varattavaksi rahoitus vuoden 2023 talousarviovalmistelun yhteydessä. 
Tavoitteena on, että live-webkameralähetykset tultaisiin rahoituksen 
varmistuessa käynnistämään Raahesta vuoden 2023 puolella 

 
Liitteet Kuntalaisaloite 5.3.2021 / Julkiset kaupunkikamerat, Raahesta Suomen 

näkyvin kaupunki 
 
Esittelijä Kehittämiskeskuksen johtaja Pitkänen Pasi 

 
Päätösesitys Kehittämislautakunta esittää kaupunginhallitukselle:  

 
- merkitsee kehittämisen toimialajohtaja Pasi Pitkäsen ja 
markkinointisihteeri Tarmo Someron vastauksen kuntalaisaloitteeseen 
tiedoksi 
 
- saatetaan vastaus aloitteen tekijälle tiedoksi 
 
- toteaa asian loppuun käsitellyksi 
 

Päätös Hyväksyi esityksen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kaupunginhallituksen puheenjohtaja Tarja 
Ollanketo poistui kokouksesta asian käsittelyn aikana klo 18.55. 

 
 
Kaupunginhallitus 14.03.2022 § 118 
  
  
 
Valmistelija Kehittämisen toimialajohtaja Pasi Pitkänen ja markkinointisihteeri Tarmo 

Somero 
 
Liitteet Kuntalaisaloite 5.3.2021 / Julkiset kaupunkikamerat, Raahesta Suomen 

näkyvin kaupunki 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Mattila Ritva 

 
Päätösesitys Esitetään kaupunginvaltuustolle: 

 
Annetaan kuntalaisaloitteeseen kehittämisen toimialajohtaja Pasi Pitkäsen 
ja markkinointisihteeri Tarmo Someron valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 
 



Kaupunginvaltuusto 21.03.2022 § 46 
    
190/00.01.05/2022    
 
Liitteet Kuntalaisaloite 5.3.2021 / Julkiset kaupunkikamerat, Raahesta Suomen 

näkyvin kaupunki Esittelijä Kaupunginjohtaja Mattila Ritva 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 
 
 Annetaan kuntalaisaloitteeseen kehittämisen toimialajohtaja Pasi Pitkäsen 

ja markkinointisihteeri Tarmo Someron valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Hyväksyi esityksen. 


